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В статье ставится вопрос о построении системы принципов правового обеспечения ис-
пользования технологий искусственного интеллекта (ИИ) для принятия решений как ос-
новы формирования будущего регулирования в этой сфере. Предлагается в качестве таких 
принципов рассматривать в совокупности: общие принципы правового регулирования ИИ, 
этические нормы применения систем ИИ, принципы обеспечения качества, надежности и 
безопасности систем ИИ, принципы делегирования принятия решений системе ИИ.

Ключевые слова: искусственный интеллект, принятие решений, принципы правового 
регулирования.

The Use of Artificial Intelligence Systems for Decision Making: Building 
of a System of Regulatory Principles

Chekhovskaya Svetlana A.
Leading Research Scientist of the Department of Civil Legislation and Procedure of the Institute 
of Legislation and Comparative Law under the Government of the Russian Federation
Senior Research Scientist of the Institute of Digital Environment Law of the National Research 
University Higher School of Economics (NRU HSE)
PhD (Law)

The article is concerned a system of legal principles using of artificial intelligence (AI) techno-
logies for decision-making, as a basis for shaping the future regulation in this sphere. It is proposed 
to consider the general principles of legal regulation and ethical standards for the use of AI systems, 
the principles of ensuring the quality, reliability and security of AI systems, and the principles of dele-
gating decision-making to the AI system as such principles.
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